
وزیر امور خارجه: 

تبادل پیام  با آمریکا در حال انجام است
 آزادسازی دارایی های ایران کار بزرگی بود

وزیر امور خارجه با اشاره به نقش رسانه ها گفت: کار ما 
در حوزه دیپلماسی بدون رسانه ها ابتر است. اهم اظهارات 

امیرعبداللهیان را در ادامه می خوانید. 
    بحث آزادسازی زندانیان  یک موضوع انسانی است و ما هیچ 
ارتباطی بین تبادل زندانیان به عنوان یک بحث انسانی با مساله 
آزادسازی دارایی های ایران قائل نیستیم. در مورد تفاهم اخیر 
هم  ما یک صورت جلسه با طرف آمریکایی با وساطت یک کشور 
ثالث داشتیم در مورد تبادل زندانیان و یک صورت جلسه دیگر 

هم در مورد مطالبه ما در بحث آزادسازی دارایی های ایران.  
   حضور نیروهای نظامی بیگانه در منطقه خلیج فارس و نزدیک 
شدن آنها به آب های ایران آسیب ها را افزایش می دهد و پیام 
قدرت نیست. چنین اقداماتی به ایجاد امنیت در خلیج فارس 
کمک نمی کند. در جریان سفر اخیری که به کشورهای حاشیه 
خلیج فارس داشتم همگان بر این موضوع تاکید داشتیم که 
کشورهای منطقه باید سهم اصلی را در تامین امنیت در منطقه 
داشته باشند و باید این موضوع در سایه تعامل کشورهای 

منطقه با یکدیگر محقق شود.
   ما با اقتدار از امنیت ایران دفاع می کنیم. 

   هفته گذشته بر مبنای قرارداد ۱۳۵۱ با همکاری هیات حاکمه 
موقت افغانستان هیات فنی ایران از وضعیت آب در سد کجکی 
بازدید کرد. این هیات اکنون به تهران بازگشته و ما منتظر 
هستیم که گزارش فنی آنها را دریافت کنیم. پیگیری حقابه 

ایران از هیرمند ادامه دارد. 
   در جریان سفری که در آینده نزدیک به ریاض خواهم داشت 
سفیر جدید ایران در ریاض نیز همراه من خواهد بود و ماموریت 
خود در عربستان را آغاز می کند. سفیر عربستان در تهران نیز 

به زودی فعالیت خود را آغاز خواهد کرد.
    مسیر دیپلماسی برای لغو تحریم ها و بازگشت همه طرف ها به 
تعهدات برجامی خود همچنان از سوی ایران دنبال می شود و 
فعالیت ها در این زمینه ادامه دارد. وقتی که به نقطه نهایی کار 

رسیدیم در این زمینه اطلاع رسانی خواهیم کرد.
    اتفاق رخ داده در مورد سفارت آذربایجان در تهران دارای 
ابهامات زیادی بود و همان طور که می دانید یک انتقام شخصی 
بود.  به تازگی تیم قضائی ایران برای پیگیری این موضوع به باکو 
سفر کرده بود. در تهران نیز تیم قضائی ایران اتفاق رخ داده را 
پیگیری کرده بود و در جریان سفر اخیرم به آذربایجان گزارشی 
از پیگیری های انجام شده به مقامات آذربایجانی ارائه کردم. 
پیگیری پرونده نیازمند تحقیقات کامل تری از افرادی بود که 
در باکو حضور داشتند و تیم قضائی ایران نیز در همین ارتباط 
به باکو سفر کرد و این مرحله کار انجام شد و امیدواریم به زودی 

شاهد صدور حکم قضائی در این زمینه باشیم.
    همکاری ما و آژانس در مسیر خوبی قرار دارد. در برخی از 
موضوعاتی که طرف مقابل به عنوان باقی مانده یاد می کند، 
پیشرفت خوبی داشتیم. در این زمینه نقش شخص آقای گروسی 
مهم است. در گفت وگوها با ایشان توافق کردیم که همکاری 
نیرومندتری بین دو طرف شکل گیرد و امیدوارم آژانس به همین 

مسیر دیپلماتیک با تاکید بر رویکرد فنی ادامه دهد.
   ما همواره اعلام کرده ایم که هیچ گاه از میز مذاکره فاصله 

نگرفته ایم.
با اشاره به توافق اخیر ایران با آمریکا در ارتباط با بحث تبادل 
زندانیان و آزادسازی بخشی از پول های بلوکه شده ایران: در 
این زمینه ماه ها بود که در مسیر دیپلماسی و مذاکره کار 
در حال انجام بود و تبادل پیام های غیر مستقیمی با طرف 

آمریکایی در حال انجام است.
   ما هیچ گاه به دنبال یک توافق موقت یا کم در برابر کم نبوده ایم و 
نخواهیم بود. در ارتباط با اموال مسدود شده ایران که پنجشنبه 
گذشته آزاد شد این اموال از کره جنوبی به یک بانک اروپایی 
منتقل شده، در توافق اولیه این موضوع وجود داشت که به دلیل 
حجم شش میلیارد دلار پولی که قرار بود جابه جا شود و طبق 
نظر کارشناسی این جابه جایی توسط بانک مرکزی کره جنوبی 
ممکن بود که یک شوک به سیستم بانکی این کشور وارد کند 
قرار شده بود که این موضوع در چند مرحله انجام شود ولی در 
نهایت این توافق صورت گرفت که به جز بخش محدودی که 
برای کار کردن با کره جنوبی در حساب باقی می ماند بقیه به 
یک بانک اروپایی منتقل شود و در اروپا این پول تبدیل به یورو 
شود و تبدیل شدن این میزان پول به یورو روند چند روزه و یا 

چند هفته ای دارد.
    بعد از اینکه کل دارایی به یورو تبدیل می شود قرار است به 
حساب ما در یکی از کشورهای منطقه واریز شود. بر اساس 
توافق صورت گرفته ما با دارایی های آزاد شده می توانیم اقلام 
غیرتحریمی را تهیه کنیم و این هم یکی از رفتارهای ظالمانه 
طرف مقابل است. ما می توانیم هر کالای غیرتحریمی که نیاز 

داریم را به وسیله این دارایی ها تهیه کنیم.
   ما باید کار انجام شده را اطلاع رسانی می کردیم و اینگونه 
موضوعات حساسیت زیادی دارد. ما در مقطعی از مذاکرات 
رفع تحریم خیلی به توافق نزدیک شده بودیم ولی انتشار 

بخشی از سند مربوط به مذکرات برای ما مشکل ایجاد کرد.
   برای ما رسیدن به نتیجه کار مهم است؛ وقتی عازم سفر 
پاکستان بودم از طرف ثالثی پیام دریافت کردم که آمریکا 
گفته در توافق جدی هستیم و اگر تاخیری ایجاد شده مسأله 
فنی است و ملاحظه سیاسی نیست. واقعا بحث آزادسازی 
دارایی های بلوکه شده و انتقال آنها کار بزرگی بود که در دولت 
آقای رئیسی انجام شد و البته طرف های ثالثی نیز در این زمینه 

نقش آفرینی داشتند. 
   آمریکایی ها نمی توانند ادعای طلبکاری داشته باشند. اگر 
طرفی بخواهد در این زمینه مدعی باشد ما هستیم؛ چرا که 
مدتی به خاطر رفتارهای یکجانبه آمریکا دارایی های ایران 
در کره جنوبی مسدود شد. اینکه آمریکایی ها می گویند ایران 
کشور همسایه خود عراق را اذیت می کند و ما به خاطر همین 
بخشی از پول ها را آزاد کردیم حرف نادرستی است. روابط 
تهران و بغداد روابطی استراتژیک است و این حق طبیعی 
ماست که از دارایی های خود استفاده کنیم و این آمریکایی ها 

هستند که با تحریم های ظالمانه مانع این دسترسی شده اند.

آرمان ملی– مطهره شفیعی: وزیر کشور 
معاون سیاسی خود را شبانه برکنار کرد. اما آیا 
نمایندگان از استیضاح احمد وحیدی منصرف 
می شوند؟ به عبارتی در حالی که به نظر می رسید 
عزم برخی نمایندگان برای استیضاح وزیر کشور 
جدی شده است، احمد وحیدی شبانه معاون 
سیاسی خود را تغییر داد. خردادماه سالجاری، 
معاون سیاسی وزارت کشور در بخشنامه ای 
تصریح کرده بود مقامات استانی در روابط با 
نمایندگان مجلس در مدت باقی مانده تا انتخابات 
برای پیشگیری از هر گونه سوءبرداشت، نسبت به 
عدم همراهی و معیت نماینده در حوزه انتخابیه 
در موضوعات و جلسات شائبه دار، حساسیت 
و دقت لازم را داشته باشند. عده ای از ناظران 
معتقد بودند، بخشنامه معاون سیاسی وزیر 
کشور در راستای عدالت و بی طرفی مجموعه های 
اجرایی در امر برگزاری انتخابات، امری پسندیده 
و شایسته تقدیر است، در طرف مقابل عده ای 
از نمایندگان، بندهایی از ابلاغیه را به معنای 
عدم تعامل با مجلس تلقی کرده و اعلام کردند 
در صورت عدم برکناری رئیس ستاد انتخابات 
کشور، استیضاح وحیدی را کلید می زنند. در 
این ایام جلساتی میان وزیر کشور و نمایندگان 
برگزار شد که ظاهرا نتیجه ای نداشت به عنوان 
نمونه محمد رشیدی، عضو هیأت رئیسه مجلس 
گفته بود: »وزیر کشور قول داد که معاون سیاسی 
خود را تغییر دهد. مجلس با دولت همراهی و 
همکاری کامل دارد و همواره حمایت خود از 
دولت را اعلام کرده و وظیفه خود می دانیم اما 
این گونه رفتارها را برنمی تابیم.« اما وحیدی 
درباره تغییر معاون سیاسی اش بیان داشت: 
»این درخواستی بود که برخی نمایندگان مطرح 
کردند و من چیز خاصی در جلسه دیروز نگفتم؛ 
فقط اعلام کردم که در تعامل مثبت با مجلس 
به دنبال حل سوء تفاهمِ ایجادشده خواهم بود.« 
اکنون اما وحیدی برای جلوگیری از استیضاح 
تصمیم به برکناری معاونش گرفت. نکته قابل 
تامل آنجاست که ظاهرا تصمیم وزیر به صورت 
فوری اتخاذ شده چرا که جانشینی محمدرضا 

غلامرضا معرفی نشده است. 

   استیضاح منتفی شد؟
آیا استیضاح منتفی است؟ نمی توان پاسخ 
قطعی به این سوال داد چرا که اظهارات 

نمایندگان دارای تناقض با یکدیگر است چنانکه 
از یک سو بیانیه ای در لزوم منتقی شدن استیضاخ 
وحیدی امضا می شود و از سوی دیگر خبر نشست 
با وزیر کشور برای تعیین تکلیف منتشر می شود. 
محمد جوکار، رئیس کمیسیون شوراها و سیاست 
داخلی مجلس شورای اسلامی در پاسخ به اینکه 
آیا با برکناری غلامرضا، معاون سیاسی وزیر کشور  
استیضاح وحیدی منتفی خواهد شد، گفت: 
تلاش بر این است که امضاکنندگان استیضاح 
وزیر کشور انصراف دهند. قطعا با این تصمیم 
روند کار تغییر خواهد کرد و مثل قبل نخواهد 
بود. علاوه بر این یکی از امضاکنندگان استیضاح 
وزیر کشور در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: 
شنبه ۲۸ مرداد وزیر کشور در جلسه مشترک 
با استیضاح کنندگان در مجلس شورای اسلامی 
حضور خواهد یافت. شهریار حیدری، نایب رئیس 
کمیسیون امنیت ملی مجلس هم اظهارکرد: وزیر 
کشور با تاخیر نسبت به تغییر معاون سیاسی 
وزارتخانه متبوعش اقدام کرد اما این کار انجام 
شد زیرا معاون وی اقدامی خلاف قانون اساسی و 
قوانین عادی انجام داده بود. از سوی دیگر تعدادی 
از نمایندگان مجلس شورای اسلامی درباره 
استیضاح وزیر کشور بیانیه صادر کردند. در این 
بیانیه آمده است: »با عنایت به اینکه وزیر کشور با 
صدور بخشنامه جدید اشتباهات و اشکالات پیش 
آمده را اصلاح نمودند و با توجه به آغاز ثبت نام 

دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 
اسلامی و ششمسن دوره مجلس خبرگان 
رهبری و ضرورت برگزاری انتخابات با شکوه و با 
مشارکت بالا و به جهت ثبات در مدیریت برای 
برنامه ریزی دقیق و درست برای این امر خطیر 
از همکاران عزیز که به جهت صیانت از اصول 
قانون اساسی در پی صدور نامه مذکور به دنبال 
استیضاح وزیر کشور بوده اند درخواست داریم از 
استیضاح وزیر کشور منصرف گردیده و چنانچه 
اصرار بر این امر را دارند به بعد از انتخابات موکول 
نمایند. قطعا وحدت، همدلی و همراهی قوای سه 
گانه با رعایت اصل تفکیک قوا موجب حل بهتر 
مشکلات مردم عزیر و رضایت مقام معظم رهبری 
و یاس و نا امیدی دشمنان ملت ایران است.« 
طبیعی است که دولتی ها تلاش دارند استیضاح 
صورت نگیرد مانند »ایرنا« نوشت: »جمعی از 
نمایندگان مجلس در گفت وگو با »ایرنا« تاکید 
کردند که با توجه به اصلاح بخشنامه از سوی 
وزیر، دامنه دار کردن موضوع و پیوندزدن آن به 
استیضاح وزیر کشور و یا برکناری معاون سیاسی 
وی نه تنها به صلاح نیست بلکه این شائبه را 
تقویت می کند که نمایندگان بر اساس منافع 
شخصی و با هدف اثرگذاری بر انتخابات آینده به 
رویارویی با وزیر کشور پرداخته اند که با توجه به 
گستره وسیع دامنه فعالیت های این وزارتخانه، 

هزینه آن را باید مردم تحمل کنند.«

    تغییر معاون سیاسی وزیر کشور 
فداکاری بود!

دبیر شورای اطلاع رسانی دولت تغییر 
معاون سیاسی وزیر کشور را فداکاری و از 
خودگذشتگی دولت برای تقویت راهبرد 
همکاری قوا برشمرد. احسان صالحی در توئیتر 
نوشت: تغییر معاون سیاسی وزارت کشور، 
فداکاری و از خودگذشتگی دولت برای تقویت 
راهبرد مورد تأکید در نماز عید فطر یعنی 
همکاری قواست. دشمنان ایران بیش از هر 
چیز به اختلاف های زیر خیمه انقلاب دل 
بسته اند و دولت ولو به قیمت کوتاه آمدن از 
حق خود، مصلحت بزرگ تر را کورکردن چشم 

این فتنه می داند.

   روایت داوری از تصمیمات احمدی نژاد
پس از برکناری معاون سیاسی وزیر کشور 
بود که عبدالرضا داوری مشاور احمدی نژاد 
نوشت: »یکی از خط قرمزهای احمدی نژاد 
در حوزه مدیریتی خرده  فرمایش های مجلس 
بود و اگر می فهمید یک مدیر با نماینده ای 
در معامله است، در جا برکنارش می کرد. 
احمدی نژاد حتی حاضر شد وزیر کارش بیفتد، 
ولی به خواست مجلس رئیس سازمان تامین 
اجتماعی تغییر نکند. مدیران احمدی نژاد با 

اقتدار کار می کردند.«
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وزیر کشور معاون سیاسی خود را برکنار کرد

عزل شبانه معاون برای بقای وزیر!
   استیضاح احمد وحیدی منتفی شد؟

آرمان ملی- احسان اسقایی: پیش ثبت نام انتخابات 
مجلس به  پایان رسید. ظاهرا به رغم سکوت جبهه اصلاحات 
برخی از نزدیکان به این جبهه در روزهای پایانی اقدام به 
نتخابات مجلس  کردند. در هفته های  پیش ثبت نام در ا
گذشته از پستوهای احزاب اصلاح طلب خبرهایی شنیده 
شد که برخی با چهره های درجه دوم اصلاحات تماس 
گرفته و از آنها برای شرکت در انتخابات مجلس دعوت 
کردند. آن سوی ماجرا در جریان اصولگرا نیز اخبار مختلفی 
در مورد کاندیداتوری برخی چهره ها منتشر شد. همچنین 
خبرهایی از کاندیداتوری چهره های میانه رو و نزدیک به 
جریان اعتدال به گوش رسید. البته در جبهه اصولگرایان، 
پایداری ها بیش از همه برای حضور در انتخابات مجلس 
ز آنجا که اعضای این جبهه  ند و ا آینده صف کشیده ا
نتخابات پایین باشد و  پیش بینی می کنند مشارکت در ا
نتخابات  اصلاح طلبان هم تمایل به حضور یکپارچه در ا
ندارند؛ زمین بازی را برای خود مهیا دیده تا با چند صد هزار 
رای صندلی های مجلس را تصاحب کنند. از این روست که 
خبرهایی در مورد سهم خواهی بیشتر پایداری ها شنیده 
می شود. به طوری که برخی اعلام کرده اند در صورتی که 
قرار باشد یک لیست تحت عنوان لیست جبهه اصولگرایان 
در انتخابات ارائه شود، پایداری باید سهم تعریف شده و 

مشخصی را در آن لیست داشته باشد.
 

   گلایه های حدادعادل از پایداری
 یکی از دلایلی که در طول سال های گذشته باعث چند شقه 
شدن اصولگرایان شد، تلاش های پایداری برای ایفای نقش 
محوری در جبهه اصولگرایان بود. بر اساس رقابت های ایجادی 

توسط پایداری ها عده ای از اصولگرایان به میانه رو ها و برخی 
دیگر به سنتی های راست نزدیک شده اند. تلاش آنها برای 
حذف لاریجانی از ساختار قدرت با درگیری های او با محمود 
احمدی نژاد شروع شد و آنقدر شدت گرفت که برخی از عناصر 
نزدیک به این جبهه مراسم سخنرانی رئیس مجلس وقت را 
در قم به هم ریختند. آنها که خیالشان از لاریجانی و روحانی 
و اصلاح طلبان راحت شده است تلاش دارند سایر عناصر غیر 
خودی و نزدیک را از گردونه مجلس آینده خارج کنند. آنها 
آنقدر بر طبل نبرد برای حذف غیر خودی ها کوبیده اند که 
حتی صدای حداد عادل را هم درآورده اند. حدادعادل که این 
روزها بر جایگاه مرحوم مهدوی کنی، ریش سفید اصولگرایان 
تکیه زده است تلاش می کند همانند یک رهبر جریانی در برابر 
پایداری ها که بیشترین ضربه را به اصولگران زده، بایستد. 
رئیس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب اسلامی در این ارتباط 
گفته: اجازه ندهیم جریان تحریف تحت پوشش ادبیات انقلابی، 
ذهنیت  نادرستی از جبهه انقلاب در اذهان عمومی ایجاد و 
انقلابی ها را در مسائل سیاسی فاقد عقلانیت و اخلاق معرفی 
کند. غلامعلی حدادعادل با اشاره به اینکه شورای ائتلاف و 
نیروهای جبهه انقلاب باید تا زمان انتخابات تمام تلاش خود را 
برای تبلیغ و ترویج عقلانیت، عدالت و معنویت به کار بگیرند، 
از بی اخلاقی های سیاسی با ادبیات انقلابی گری انتقاد کرد و 
افزود: نباید بگذاریم که جریان تحریف تحت پوشش و ادبیات 
انقلابی، ذهنیت سازی نادرستی از جبهه انقلاب در اذهان 
عمومی مردم ایجاد کند و انقلابی ها را در مسائل سیاسی فاقد 
عقلانیت و اخلاق معرفی کنند و با ذبح مسائل کلان و ملی به 
پای منافع شخصی و حزبی، رفتارهای سهم خواهانه از خود 

نشان دهند.

   چهره مخالفان جمهوریت مشخص شده است
 کمال الدین پیرموذن نماینده اسبق مجلس شورای اسلامی در 
ارتباط با موضع گیری غلامعلی حدادعادل رئیس شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب اسلامی علیه جبهه پایداری به »آرمان ملی« 
گفت: سخنان آقای حدادعادل به عنوان یکی از اعضای اثرگذار 
در جبهه اصولگرایان نشان می دهد بالاخره خطر این جریان 
برای بزرگان جریان اصولگرا هم مشخص شده است. حال آنکه 
همواره اصلاح طلبان در ارتباط با پایداری ها، اندیشه های تند 
سیاسی آنان تذکر می دادند اما در آن زمان گوش شنوایی نبود. 
اکنون با اظهارات آقای حدادعادل باید خدا را شکر کرد چرا که 
خطر اعمال و رفتار اعضای این جبهه و اقداماتی که آنها در نظر 
دارند که انجام دهند که آن اقدامات موجب افزایش شکاف بین 
مردم و حاکمیت می شود، را اصولگرایان با ریشه احساس کردند. 
به راستی اصولگرایان غیر پایداری همگی دلسوز مردم، انقلاب و 
منافع ملی هستند. امروز چهره مخالفان با جمهوریت نظام حتی 
برای اصولگرایان سنتی هم مشخص شده است.  پیرموذن این 
تحلیل را از سخنان حداد عادل کرد که هم اکنون بخش قابل 
توجی از ناکامی های مجلس فعلی و دولت سیزدهم به خاطر 
سهم خواهی های شخصی اعضای جبهه پایداری است. از این رو 
به نظر می رسد دلسوزان نظام هم نگران عملکرد این جبهه 
هستند. زمانی چنین مواضعی از شخصیتی مانند حدادعادل 
اعلام می شود، مشخص است که بزرگان اصولگرا نیز در ارتباط با 
پایداری ها و آینده آنها تصمیماتی گرفته اند. از این رو باید گفت 
که جبهه ناپایداری دیگر پدیدار نخواهد شد و این گروه دیگر 
مورد اعتقاد افرادی مانند حداد عادل هم نخواهند بود. همین که 
در مجلس آینده از تعداد پایداری ها کم شود بدون شک شاهد 

افزایش اعتماد عمومی در جامعه خواهیم بود. 

»آرمان ملی« احساس خطر اصولگرایان از پایداری را بررسی می کند

حداد؛ رفیق دیروز مخالف امروز
      پیرموذن: پایداری ها در مجلس آینده نباشند، شکاف ها ترمیم می شود

سخنگوی وزارت خارجه: 

زمینی به افغانستان نداده ایم 
که بخواهیم پس بگیریم

 به آزادی منابع مان در ژاپن امیدواریم

نشست هفتگی سخنگوی وزارت خارجه 
با حضور خبرنگاران داخلی و خارجی برگزار 
شد. در ابتدای این نشست ناصر کنعانی 
حادثه تروریستی در شاهچراغ  را محکوم 
کرد. ناصر کنعانی در پاسخ به سوالی با اشاره 
به توافق اخیر ایران و آمریکا برای تبادل 
زندانیان بین دو کشور و آزادسازی پول های 
بلوکه شده ایران گفت: جمهوری اسلامی 
ایران تضمین های لازم را برای اجرای مفاد 
تفاهم ایجاد شده، توسط آمریکایی ها دریافت 
کرده است و این روند در چارچوب خودش 
پیش می رود. اهم اظهارات سخنگوی وزارت 
خارحه را در ادامه می خوانید. دولت جمهوری 
اسلامی ایران در استیفای حقوق ملت ایران 
جدی است و ذره ای از حقوق ملت ایران کوتاه 
نخواهد آمد. روند قضائی در مورد زندانیان 
مورد درخواست طرف مقابل انجام شده است 
و این موضوع در چارچوب تفاهم انجام شده و 

روند قضائی پیش خواهد رفت.
    در چارچوب یک تفاهم دوجانبه با 
نقش آفرینی دوستان مان در منطقه از 
جمله دولت قطر این تفاهم که حاصل یک 
دوره مذاکرات طولانی بود، ایجاد شد. در 
این چارچوب برای ما دو نکته حائز اهمیت 
بود از جمله اینکه شهروندان ایرانی که به 
اتهامات بی اساس و واهی دولت آمریکا 
زندانی شده بودند، آزاد شوند و بخشی از 
دارایی های مسدود شده ایران که تحت 
فشار غیرقانونی دولت آمریکا بلوکه شده 
بود رفع انسداد شود. حصول این دو نتیجه 
برای ما دارای اهمیت بود. ما از طریق 
واسطه با دولت آمریکا مذاکره کردیم و 
بازه زمانی برای تحقق هر دو موضوع در 
نظر گرفته شده است. طرح جزئیات در 
مورد این تفاهم در رسانه ها در این مقطع 

زمانی کمک کننده نیست.
   خوشبین هستم که بخشی دیگر از 
دارایی های ایران در مقطع زمانی آینده 
نزدیک آزاد شود و رایزنی ها و تلاش ها در 

این زمینه ادامه دارد.
   بر اساس تفاهمی که حاصل شده است، 
ایران امکان دسترسی کامل به منابع خود 
برای استفاده مدنظر خود را خواهد داشت 
و کلیه کالاهای غیرتحریمی را می تواند از 
محل این منابع به هر میزانی که احتیاج 
داشته باشد، خریداری کند. میزان باقی 
مانده نیز به صورت سپرده باقی می ماند و بر 
اساس آنچه که اعلام شده به این سپرده، 

سود نیز داده می شود.
   روند برجام مسیر خاص خود را دارد 
تبادل  موضوع  نیست.  بسته  روند  و 
زندانیان و آزادسازی منابع مالی مسدود 
شده جمهوری اسلامی ایران با موضوع 
مستقیمی  ارتباط  برجامی  مذاکرات 
ندارد اما موضوعات می توانند بر یکدیگر 
تاثیر مثبت داشته باشند و پیشرفت یک 
روند می تواند در تنش زدایی و بازکردن 
مسیرهای دیگر کمک کننده باشد. ایران 
به مسیر دیپلماتیک در روند مذاکرات رفع 
تحریم ها پایبند است و به این مسیر برای 

احقاق حقوق ملت ایران ادامه می دهد.
   میزان قابل توجهی از منابع مالی ایران در 
ژاپن در چارچوب مذاکرات و تفاهم های 
دوجانبه در مقطع زمانی گذشته دریافت 
شده است و این منابع را دریافت کرده ایم. 
بخش محدودی از منابع مالی مان در 
بانک های ژاپن باقی است. گفت وگوها 
و مذاکرات در این ارتباط در حال انجام 
است تا منابع مالی باقی مانده آزاد شود. 
در جریان سفر آقای امیرعبداللهیان به 
ژاپن در این ارتباط رایزنی و گفت وگو شد. 
به گفت وگوهای صورت گرفته خوشبین 
هستیم و امیدواریم هرچه زودتر امکان 
استفاده از این منابع مالی به روش های 
مدنظر ایران و تفاهم این که با طرف ژاپنی 

انجام می شود محقق شود.
   زمینی به افغانستان داده نشده که 
بخواهیم پس بگیریم. جمهوری اسلامی 
ایران حاکمیت کامل خود را بر مرزهای 

تعریف شده  اعمال کرده و می کند.
    اگر داعش مورد حمایت برخی رژیم ها و 
دولت های شناخته شده نبود، طبیعتا به 
این میزان در منطقه گسترش نمی یافت. 
برخی از بازیگران و قدرت ها از گروه های 
تروریستی به عنوان ابزار برای حضور در 
منطقه استفاده و این گروه های شوم را به 
جان ملت های منطقه انداختند. نقشی که 
شهید سلیمانی در فرماندهی مبارزه موثر 
و تعیین کننده در مبارزه با این گروه ها ایفا 
کرد تعیین کننده بود و همه کارشناسان 
نظامی و امنیتی به نقش آن شهید بزرگوار 
واقف بودند و اقدام ناجوانمردانه رژیم 
آمریکا با دستور مستقیم رئیس جمهور 
وقت آن کشور در ترور شهید سلیمانی 
به دلیل شناخت از نقش شهید سلیمانی 
بود. دولت آمریکا به سرکردگی ترامپ 
انتقام خود و ابزارهای خود و داعش را از 
شهید سلیمانی در ترور ناجوانمردانه آن 

شهید در فرودگاه بغداد گرفت.
خشم دشمن از 
نشاط عمومی 

نماینده ورامین در مجلس گفت: بی تردید دشمن از ایمان 
عمومی مردم ایران به آینده و اقبال نشاط عمومی برای 
حضور حداکثری در انتخابات پیش رو به شدت خشمگین 
است و قصد دارد با حملات تروریستی اماکن عمومی و اماکن 
مقدسه را به چالش بکشد و فضای ناامنی روانی را القاء نماید. 
حسین نوش آبادی  تاکید کرد: حفظ وحدت و هوشیاری 
نیروهای امنیتی، مجازات شدید برهم زنندگان امنیت 
عمومی مانند همیشه اینگونه تحرکات را خنثی خواهد کرد 
و چهره پلید و خشونت بار دشمنان و ایادی آنان را بیش 
از پیش افشا و رسوا خواهد کرد و در سالی که برگزاری با 
شکوه مجلس دوازدهم را در پیش خواهیم داشت توجه به 
۴ راهبرد اساسی که توسط مقام معظم رهبری تعیین شده 

است تضمین پیشرفت خواهد بود.

وضعیت 
اقتصادی مردم 

مناسب نیست

بی تردید نارضایتی های زیادی نسبت به وضعیت اقتصادی 
وجود دارد. یک نماینده مردم در مجلس یازدهم خطاب به 
نمایندگان، خاطرنشان کرد: وضعیت اقتصادی مردم امروزه 
مناسب نیست و اقشار متوسط به پایین جامعه، تحت فشار 
هستند و برای تامین هزینه های جاری زندگی دچار مشکل 
هستند؛ انتظار می رود دولت نسبت به رفع مشکلات معیشتی 
مردم و اقشار آسیب پذیر دقت بیشتری داشته باشد و حمایت 
بیشتری را انجام دهد. محمدرضا رضایی کوچی با اشاره به 
مسائل آموزش و پرورش و تلاش های نمایندگان برای رفع 
دغدغه های فعالان این عرصه، اظهار کرد: در این راستا مجلس 
یازدهم قانون رتبه بندی معلمان را تصویب کرد اما در اجرای 
قانون ایراداتی وجود دارد که انتظار می رود وزارت آموزش و 

پرورش عینا این قانون را اجرایی کند.


